



EMPLOYMENT OPPORTUNITY Director General

Founded in 1908, [Marianopolis College](#) is Quebec's only private English-language college, offering pre-university programs to a culturally diverse student body of about 2,000 students, selected from the top graduates of high schools both public and private, English and French, from across the province and abroad. There is currently an opportunity to lead this dynamic institution and its team of over 270 faculty, staff and administrators in the role of Director General.

Reporting to: Board of Governors
Classification/category: Senior Management, Hors Cadre
Employment status: Five-year term contract beginning July 1, 2016

Nature and Scope

The Director General is the leader of the Marianopolis community and Chief Executive Officer of the College. Under the direct authority of the Board of Governors, the position holds ultimate responsibility for the management and execution of all College operations. The Director General embraces the College's unique traditions and culture, leads and inspires the College in the pursuit of its [Mission and Vision](#), and acts as the primary representative to the external community.

Responsibilities

Leadership:

- Foster and harness the talents and dedication of the Marianopolis community to ensure the accomplishment of the College's strategic objectives
- Provide leadership and participate actively in the College's presence and visibility in the external community
- Select and recommend to the Board the appointment and evaluation of the Academic Dean in accordance with College bylaws and policies
- In collaboration with the Academic Dean, be responsible for the supervision, support and management of all academic matters

Administrative:

- Assume overall responsibility for the management of the College and delegate this power as appropriate to other members of management
- Assume overall responsibility for all budgetary, legal, material, building and human resources matters
- Develop the annual operational plan and ensure the development of the annual operating and capital budgets
- Hold final operational decision-making power and accountability

Governance:

- See to the execution of the decisions of the Board
- Support the Board in the development of the strategic plan and see to its implementation
- Serve on the Board of Directors of The Marianopolis Millennium Foundation, supervise its Executive Director and provide support for fundraising activities on behalf of the College

Qualifications

- Master's degree in an appropriate field
- Proven experience in a senior administrative position, preferably in an educational institution
- Understanding of the Québec education system, in particular at the college level
- Teaching experience, especially at the college level, a definite asset
- Solid track record of accountability
- Inspiring leader with proven communication skills
- Strong managerial and organizational skills
- Demonstrated skills in teamwork, consensus-building and change implementation
- Bilingualism in English and French

Marianopolis College subscribes to the principles of equal access to employment and encourages all qualified candidates to apply. Only those applicants who are selected for an interview will be contacted. Please send your Curriculum Vitae and cover letter no later than **Friday, January 8, 2016** to Mr. Don Taddeo, Board of Governors Chairman, at dgsearch@marianopolis.edu.



Poste de directeur général

Fondé en 1908, le [Collège Marianopolis](#) est le seul collège privé de langue anglaise au Québec. Il offre des programmes préuniversitaires à 2 000 étudiants aux origines culturelles variées, sélectionnés parmi les meilleurs finissants des écoles secondaires publiques et privées, de langue anglaise et française, du Québec et d'ailleurs. Le directeur général aura comme défi d'assumer le leadership de cette institution dynamique et de son équipe comptant plus de 270 professeurs, personnel de soutien et cadres.

Relevant du : Conseil d'administration
Classification/catégorie : Haute direction, Hors cadre
Situation d'emploi : Contrat de cinq ans à compter du 1^{er} juillet 2016

Nature et portée des fonctions

Le directeur général est à la tête de la communauté de Marianopolis et il agit à titre de chef de la direction du Collège. Sous l'autorité directe du Conseil d'administration, le titulaire détient la responsabilité de la gestion du Collège et de l'exécution de ses opérations. Le détenteur du poste adhère aux traditions et à la culture unique de Marianopolis. Il dirige le Collège et inspire le personnel à poursuivre sa [Mission et sa Vision](#). Il agit à titre de principal représentant du Collège auprès de la communauté externe.

Responsabilités

Leadership :

- Stimule et met à profit les talents et le dévouement de la communauté de Marianopolis pour assurer l'atteinte des objectifs stratégiques du Collège
- Exerce un rôle de direction et participe activement à la présence et à la visibilité du Collège auprès de la communauté externe
- Sélectionne les candidats et recommande au Conseil d'administration la nomination et l'évaluation du directeur des études, en accord avec les règlements et les politiques du Collège
- En collaboration avec le directeur des études, assume la responsabilité de la supervision, du soutien et de la gestion de toutes questions relatives aux études

Administration :

- Assume la responsabilité globale de la gestion du Collège et délègue son pouvoir de la façon jugée appropriée à d'autres membres de la direction
- Assume la responsabilité globale pour toutes questions budgétaires, légales, matérielles, immobilières et touchant les ressources humaines
- Assure la mise sur pied du plan opérationnel annuel et l'élaboration des budgets annuels d'exploitation et d'investissement
- Détient le pouvoir et la responsabilité ultimes dans la prise de décisions relatives aux opérations

Gouvernance :

- Veille à l'exécution des décisions du Conseil d'administration
- Soutient le Conseil d'administration dans l'élaboration du plan stratégique et veille à sa mise en œuvre
- Siègent au Conseil d'administration de La Fondation Marianopolis du millénaire, supervise son directeur général et fournit son soutien dans les activités de collecte de fonds au nom du Collège

Qualifications

- Maîtrise dans un domaine approprié
- Expérience avérée à titre de cadre supérieur, de préférence dans un établissement d'enseignement
- Connaissance du système d'éducation québécois, en particulier au niveau collégial
- Expérience en enseignement un atout, surtout au niveau collégial
- Solide expérience en matière de responsabilité
- Dirigeant inspirant doté de compétences avérées en communication
- Solides compétences en matière de gestion et d'organisation
- Compétences avérées en travail d'équipe, établissement de consensus et mise en œuvre des changements
- Bilinguisme (anglais et français)

Le Collège Marianopolis souscrit aux principes d'égalité en emploi et invite donc tous les candidats qualifiés à postuler. Nous ne communiquerons qu'avec les candidats retenus en prévision d'une entrevue. Veuillez transmettre curriculum vitæ et lettre de motivation au plus tard le vendredi **8 janvier 2016** à M. Don Taddeo, président du Conseil d'administration, à l'adresse suivante : dgsearch@marianopolis.edu.